



**Referat bestyrelsesmøde**

Torsdag d. 8.6. 2023 kl. 19.00-21.00 i

Holmsland Idræts- og Kulturcenter

Deltagere: Dee, Bodil, Marie, Ursula, Søren, Tom, Carsten, Markus Lasse

Afbud: Mia og Dan

Ordstyrer: Marie

Referent: Bodil

**3. ADMINISTRATIVT / ORGANISATORISK**

Punkt	Beskrivelse af punkt	Referat	Tovholder
1a	<p><b>Referat sidste møde:</b> Godkendelse af referat. Fra sidste møde: manglende underskrifter fra Dan, Søren, Markus, Lasse og Carsten.</p> <p><b>På grund af afbud, er bestyrelsen ikke beslutningsdygtige. Beslutningspunkt tilføres på næste referat.</b></p>	Dans underskrift mangler stadig på forrige mødereferat	Sekretær
1b	<b>Økonomi</b>	Pr. 8.6.2023 244.298,17 kr. Overskud på romsmagning: ca. 1.200, overføres til aktivitetskontoen	Kasserer

**2. LØBENDE OG NY**

Punkt	Beskrivelse af punkt	Referat	Tovholder
2a	<b>Trafikforholdene på Søndervig Landevej:</b>	Intet nyt	Carsten, Marie
2b	<b>Projekt SPANGEN:</b> - nye skilte i madpakkehuset	Skiltene er endnu ikke lavet. Carsten laver udkast til tekst. A3-skilte. 3 stk. koster 345 pr. stk. + opstart. Alt deles mellem foreningerne. Anslået pris 1200 + moms.	Carsten, Ursula
2c	<b>Det blå Trail (langs Vonå):</b>	Intet nyt	Marie
2d	<b>Stisystemet (fra Lodberghede til Kloster):</b>	Intet nyt	Marie, Dan, Tom
2e	<b>Fælles arrangementer:</b> Møde i aktivitetsudvalget 31.5. - Dato til ginsmagning fredag 26.4.2024	Der arbejdes med forskellige forslag.	Ursula, Carsten
2f	<b>Naturens dag:</b>	Endnu intet svar fra skolen	Ursula, Dee

	<p>Har skolen lyst til at pynte festtelte emnet er "under overfladen". Mia tager forslaget med til skolebestyrelsen.</p> <p>Invitationer til fælles planlægningsmøde 12.6. med det foreløbige program er udsendt til alle aktører</p>		
2g	<p><b>Grundlovsdag:</b></p> <p>Holdes hos Jeanette og Sjoerd Both.</p> <p>Taler: Provst Margrethe Dahlerup Koch.</p>	<p>Evaluering:</p> <p>42 fremmødte. God stemning, fin tale ved provst Margrethe Dahlerup Koch.</p> <p>Næste år mere hjælp til kagebagning og kaffebrødder.</p>	Bodil
2h	<p><b>Velkomst ambassadør:</b></p> <p>- Skal vi have en printet velkomstguide – eller skal det ligge på hjemmesiden, eller skal man printe en forkortet version og henvise til hjemmesiden?</p> <p>Vi ønsker besluttet at guiden skal erstattes med velkomstflyer der henviser til vores hjemmeside, hvor oplysningerne ligger på 3 forskellige sprog. (dansk, tysk og engelsk)</p> <p>Bodil og Dee går videre med opgaven.</p> <p><b>Forslaget er videre til beslutningspunktet på næste møde.</b></p>	<p>Dee viser et forslag til ny velkomstfolder. Skal der stå en opfordring til at melde sig ind i Sogneforeningen?</p> <p>Bestyrelsen mener JA!</p> <p>Forskellige muligheder drøftes for at øge medlemstallet på Holmsland – især blandt de unge familier.</p> <p>Der ønskes på folderen en QR-kode til hjemmesiden med betalingsoplysninger. Vi skal tænke på de kulturelle forskelle hos tilflytterne.</p>	Dee
2i	<p><b>Borgerhenvendelser</b></p>		Ursula
	<p>- Borgerforslag:</p> <p>Status på blomstersåning</p> <p>- Spørgsmål:</p> <p>arealet bag ved Præstegården og i forlængelse af krocketbanen, som ejes af Kirken, er blevet pløjet. Det mangler at blive tilsået med blomster – pris ca. 2000,- Vil Sogneforening betale det – evt. dele omkostninger med Jagtforening?</p>	<p>Søren: der er sået langs med vejen og ved det gamle mejeri.</p> <p>Bestyrelsen tilslutter sig at betale for såning af jorden bag præstegården.</p>	Søren
	<p>- Madvogn til Kloster - efterår</p>	Intet nyt	Søren
	<p>Poul Lyng har bedt om at få en fuldmagt for at kunne arbejde videre med projekt "hundeskov" (vest for Sognekirken) – kan det måske lægges sammen med Sognekirken/Klimasøgruppen</p>	<p>Vi opfordrer til et samarbejde med Klimasø- / Sognekirken v. Torben Hjøllund.</p>	Ursula
2j	<p><b>Affaldsdag – arrangeres hvert forår</b></p> <p>23.4.2023 – ny dato?</p>	<p>Næste år gerne i samarbejde med Børnehuset.</p> <p>Vi aftaler en dato senere.</p>	Dee, Bodil

2k	<b>Baggersvej/Surfspot</b>	I høringsperioden har der ingen indsigelser været, heller ikke fra DN. Projektet er derfor godkendt, som Poul Gregersen har informeret Sogneforeningen om den 7.6. Kommunen vil finde en entreprenør, der kan udføre arbejdet hurtigt.	Carsten
2l	<b>Frivilligfest</b> Torsdag, 9. november kl. 17, afstemt med Tina/Hallen		Dee, Ursula

### 3. FULDFØRT

Punkt	Beskrivelse af punkt	Referat	Tovholder
3a	<b>Bykort/oversigtskort til Kloster</b> Punktet tages op igen når der er konkrete planer vedrørende Brugsens udflytning.		Søren, Dee

### 4. FASTE

Punkt	Beskrivelse af punkt	Referat	Tovholder
4a	<b>Helhedsplanen</b>	Oplæg fra Dee. Klostervej-gruppen søgte aktindsigt, så gruppen kunne få baggrunden for kommunens afslag, Klostervej-gruppen har nedlagt sig selv, men vil gerne komme videre på en konstruktiv måde. Både Klostervej-gruppen og repræsentanter fra landbruget kom med konstruktive forslag. Forskellige forslag drøftes. Sogneforeningen beklager de problemer læserbrevet til Dagbladet har afstedkommet og søger samarbejde fremadrettet. Sogneforeningen vil fortsat være obs. på rundkørslen. Sikker overgang ved Skolen må lægges ind under skolen igen, nu hvor Klostervej-gruppen er nedlagt.	Ursula, Dee mfl..
	Læserbrev vedr. Klostervej <b>Emnet drøftes ved næste møde</b>		Tom, Ursula, Dee, Marie
	Kloster Syd: Ansøgning sendt. Der skal bl.a. foretages arkæologiske undersøgelser og tages jordprøver.	Nyt inden sommer!	Marie
	Klostervej mv.: - Tilbage melding fra mødet 16.5. se ovenfor under Tovholdermøde.		Tom, Dee
	<b>Kommunikationsgruppe / Tovholdergruppe</b>	Tages til efterretning. Der mangler referater og sognebladet på hjemmesiden siden Januar 2023.	Dee, Marie, Ursula

<p>Tovholdermøde 25.5.2023:</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>- <u>Bosætningsudvalg</u>: Hans Jørn Sørensen trækker sig. Bo Nielsen fortsætter. Bl.a. skal der måske ses på en "Fastholdelsesudvalg".</li> <li>- <u>Klimasø/Sogneparken</u>: Torben Mortensen orienterede, at man er godt i gang. Der vil blive inviteret til arbejdsdag i Sogneparken. Brugsen har givet tilsagn om pølser mm.</li> <li>- <u>Brugsen</u>: Kaj Pedersen orienterede om status for byggeriet. I lighed med sidste år afholdes der et Halloween event den 29.10.2023 på Æ'Pold. Brugsen uddeler p.t. frø til såning. Marie har på vegne af Sogneforeningen givet tilsagn om Sogneforeningens deltagelse bl.a. i form af halmballer.</li> <li>- <u>Æ'Pold</u>: Helle Kaspersen informerede om, at Holger Jensen fremover er kontakt i gruppen.</li> <li>- <u>Hytteby</u>: Thomas Hansen informerede om, at der ikke kommer en hytteby til Kloster. I øjeblikket er man i gang med at undersøge mulighederne i Hvide Sande. Han opfordrede til at man kan rette ønsker om privat udlejning til ham – det kommer også på HIMS.</li> <li>- <u>Klostervejgruppen</u>: Dee informerede bl.a. om at gruppen har nedlagt sig selv. Som sidste opgave har gruppen søgt aktindsigt, som sendes til information med denne dagsorden som bilag.</li> </ul> <p>Spørgsmål: på hjemmesiden holmsland.dk er Kloster helhedsplan – skal der ikke kontaktpersoner + indhold på? Eneste gruppe som har indhold p.t., er Klostervejgruppen.</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>- HIMS</li> <li>- Radio Klitholm</li> </ul>	<p>Dee tager kontakt desangående.</p>	
<p>Bosætningsudvalg: Kan vi få den gamle folder fornyet og ind på hjemmesiden i stedet for</p>	<p>Bosætningsudvalget skal muligvis fremover være et "hvilede udvalg", som kan genoplives, når der opstår noget</p>	

	at trykke en ny? Skal den ligge på flere sprog?	konkret. vedr. folder: se 2h	
	Klimasø / Sogneparken: - Tilbage melding fra mødet 10.5. se ovenfor under Tovholdermøde.	Se under Tovholdermødet	
	Hytteby:		
	Æ Pold: Der er ikke truffet aftale om handel af Brugsens bygninger til nogen (heller ikke kirken), og der er derfor heller ikke nogen plan pt.		
4b	<b>LAG:</b>  <a href="https://lag-lemvig-ringkoebingskjer.n.dk/">https://lag-lemvig-ringkoebingskjer.n.dk/</a>		Dee
4c	<b>LDR:</b> <a href="https://www.rksk.dk/om-kommunen/en-landdistriktskommune/landdistriktsraadet">https://www.rksk.dk/om-kommunen/en-landdistriktskommune/landdistriktsraadet</a> - Tilbage melding fra mødet den 15.5. Mulighed for at søge midler i 2023 4.8. 6.10.		Marie
4d	<b>Sognebladet:</b>	Forskellige interviews påtænkt.	Bodil
4e	<b>Loppemarked:</b>	Der er ikke så stort salg, som der har været tidligere.	Dee
4f	<b>Flagallé:</b>	Vi skal gøre reklame for, at der er medlemsrabat på flagalleen.	Søren
4g	<b>Julebelysning:</b>		Dan, Carsten
4h	<b>Grønne områder:</b> - "Æ pold" - Johanne Høkers Plads - Græsslåning af rabatter - <b>Ragna Tangs Plads</b> - Den nye rundkørsel Blomstersåning ved Klostervej? - Sogneparken	Vi skal holde området omkring stenen for Ragna Tang .	Dan, Carsten
	<b>Søge midler:</b> - Nogle aktuelle?  Din forening har nu gratis adgang til Danmarks største fondsdatabase på <a href="http://www.fonde.dk">www.fonde.dk</a>		Alle

## 5. EVENTUELT

Punkt	Beskrivelse af punkt	Referat	Tovholder
5a	<b>Evt.</b> - Forespørgsel fra Dorthe Frydendahl,	Vi kan måske lave et internationalt indslag på Naturens Dag.	Ordstyrer

	<p>Bosætningskoordinator RKSK, vil vi være med til at byde int. tilflyttere særligt velkommen i september?</p> <p>- Vi glæder os meget til uge 26 😊.</p> <p><b>- Udendørs møde, beslutning flyttes til næste gang.</b></p>	<p>Måske en plakatsøjle, der viser mangfoldigheden. Reklamesøjle for de forskellige lande?</p> <p>Der arbejdes videre på planerne ved mødet den 12. juni</p>	
--	--	--	--

6. NÆSTE MØDE			
Punkt	Beskrivelse af punkt	Referat	Tovholder
6a	<p><b>Nye mødedatoer for resten af 2023:</b></p> <p>Tirsdag d. 5.09.23</p> <p>Onsdag d. 4.10.23 – Afbud fra Bodil</p> <p>Torsdag d. 2.11.23</p> <p>Mandag d. 4. 12.23</p>	<p><b>Alle bestyrelsesmedlemmer bedes sætte de aftalte datoer i kalenderen for hele året.</b></p> <p>Den 7. august kl. 19 evt. udenfor (i madpakkehuset)</p>	

---

Formand: Ursula Bækkegaard

---

Næstformand: Dee Berger

---

Sekretær: Bodil Hindsholm Hansen

---

Kasserer: Søren Plauborg Pedersen

---

Medlem: Tom Poulsgaard

---

Medlem: Carsten Grønne

---

Medlem: Dan Søgaard

---

Medlem: Markus Klenke

---

Medlem: Lasse Sunesen

---

1. Suppleant: Marie Busch Nielsen

---

2. Suppleant: Mia Jørgensen

